
United Bank for Africa Announces New Group Managing Director and 
Executive Board Appointments.
United Bank for Africa Plc, Africa s̓ global bank, today announced 
the appointment of Oliver Alawuba as Group Managing Director, 
overseeing all the Group s̓ banking operations across its twenty 
African country network and globally in the United Kingdom, the 
United States of America, France, and the United Arab Emirates.

Oliver Alawuba joined UBA in 1997 and has held a series of senior 
positions, including as the CEO of UBA Ghana, the CEO of UBA, 
Africa and most recently, as Group Deputy Managing Director.

UBA Group Chairman, Tony Elumelu, stated ‘I am very pleased to 
announce Oliver Alawuba as the new Group Managing Director of 
the UBA Group. Oliver has extensive experience in Nigeria and our 
African network and is well equipped to advance our pan-African 
and global strategy. I have no doubt that Oliver will build on the 
legacy of Kennedy Uzoka, who has exemplified transformational 
leadership by championing a customer-first philosophy; launching 
our twentieth operation in Africa, UBA Mali; acquiring a wholesale 
banking licence for UBA UK in the United Kingdom; and opening 
our fourth global operation, UBA Dubai, in the United Arab Emirates”.

Equally appointed is Muyiwa Akinyemi, as Deputy Managing Director.  
Muyiwa joined UBA in 1998, as a Senior Banking Officer in UBAs̓ Energy 
Bank, and has served the Group in Nigeria and our broader Africa network 
for twenty-four years.

Other executive appointments are:

Mr Alawuba takes on his new position from August 1, 2022, subject 
to approval by the Central Bank of Nigeria.

Oliver Alawuba expressed his commitment to his new role as Group 
Managing Director saying “I am grateful for the opportunity to lead 
this great institution and would like to thank the UBA Group Chairman 
and the members of the Board of Directors for the confidence they 
have put in me to deliver the mandate.”

Ms. Sola Yomi-Ajayi, Executive Director, Treasury and International 
Banking. Sola has been with the Group since 2004 and has considerable 
international experience, culminating in her appointment as CEO of UBA America. 

Mr. Ugochukwu Nwagodoh, Executive Director, Finance and Risk Management. 
Ugo joined the Group from PwC in October 2004. He has since held a series of 
significant roles in the areas of performance management, compliance, financial 
control and reporting.

Mr. Alex Alozie, Executive Director and Group Chief Operating Officer, who joined 
the Group in 2019 and has driven the Group s̓ digital transformation and operational 
efficiencies.

Ms. Emem Usoro, Executive Director, North Bank. Emem joined the Group in 
2011 and has served in a series of senior regional appointments across Nigeria, 
covering the retail, corporate and public sectors.
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The Group Chairman congratulated the retiring Directors on the completion of 
their tenors and their exemplary records.

United Bank for Africa is one of the largest employers in the financial sector on the African 
continent, with 25,000 employees group wide and serving over 35 million customers globally.  
Operating in twenty African countries and in the United Kingdom, the United States of America,
 France and the United Arab Emirates, UBA provides retail, commercial and institutional banking 
services, leading financial inclusion and implementing cutting edge technology.

United Bank for Africa Plc annonce la nomination d’un nouveau 
Directeur Général du Groupe et de nouveaux Administrateurs.
United Bank for Africa Plc a annoncé ce jour la nomination de M. Oliver 
Alawuba au poste de Directeur Général du Groupe. Le promu supervisera 
les opérations du Groupe dans les vingt pays d A̓frique qui composent son 
réseau, et aussi au Royaume-Uni, aux États-Unis d A̓mérique, en France et 
aux Émirats arabes unis.

Oliver Alawuba rejoint UBA en 1997 et depuis lors, a occupé de nombreuses 
fonctions, à savoir Directeur Général dʼUBA Ghana, Directeur Général dʼUBA 
Afrique et tout récemment, Directeur Général Adjoint du Groupe.

Le Président du Groupe UBA, Tony Elumelu, s e̓st réjoui dʼannoncer la nomina-
tion dʼOliver Alawuba comme nouveau Directeur Général du Groupe UBA. 
« Oliver a immense connaissance du marché bancaire au Nigeria et en Afrique 
et dispose de l e̓xpérience adéquate pour impulser notre stratégie panafricaine 
et internationale. Je nʼai aucun doute que Oliver saura capitaliser lʼhéritage de 
Kennedy Uzoka, dont le brillant leadership transformationnel a pour corolaire 
la Philosophie du Client en premier, l o̓uverture de notre vingtième filiale en 
Afrique, UBA Mali, lʼacquisition dʼune licence bancaire pour UBA dans le 
Royaume-Uni, et récemment, le lancement des opérations du Groupe UBA, à 
travers sa filiale UBA Dubaï, aux Émirats arabes unis ». 

Oliver Alawuba s e̓st dit reconnaissant de la confiance du Management du 
Groupe, et a pris l e̓ngagement de présider aux destinées du Groupe comme 
Directeur Général dʼune grande institution. « Je remercie le Président du 
Conseil dʼadministration et les membres du Conseil pour la confiance dont 
je fais l o̓bjet », a-t-il ajouté.

Oliver Alawuba prend donc officiellement fonction ce 1er août 2022, sous 
réserve de lʼapprobation de la Banque centrale du Nigeria.

Les autres nominations annoncées par le Groupe sont celles de Muyiwa 
Akinyemi au poste de Directeur Général Adjoint.  Muyiwa rejoint UBA en 
1998 comme Senior Banking Officer dans le segment Energy Bank dʼUBA 
et cumule vingt-quatre années au service du Groupe au Nigeria et en Afrique.

Ont également été annoncées, les nominations de :

Mme Sola Yomi-Ajayi, Directeur Exécutif, Trésorerie & Banque internationale. Sola est au 
service du Groupe depuis 2004 et cumule une expérience internationale exceptionnelle, 
qui lʼa propulsée au poste de Directrice Générale dʼUBA USA. 

M. Ugochukwu Nwagodoh, Directeur exécutif, Finance et Gestion du risque. Ugo a rejoint 
le Groupe en octobre 2004 venant de PwC. Il a depuis lors occupé dʼimportantes fonctions 
dans les domaines de la gestion de la performance, la conformité, le contrôle financier et 
le reporting.

M. Alex Alozie, Directeur exécutif, Directeur de l e̓xploitation du Groupe, a rejoint le Groupe 
en 2019 et a impulsé la transformation digitale et l e̓fficacité opérationnelle du Groupe.

Mme Emem Usoro, Directeur exécutif, North Bank. Emem rejoint le Groupe en 2011 et a 
occupé plusieurs hautes fonctions régionales au Nigeria, dans les segments des particuliers, 
des entreprises et des institutions publiques.

Le Président du Groupe a félicité et exprimé sa gratitude aux Administrateurs sortants pour 
leurs réalisations et leur parcours exemplaire.

United Bank for Africa est lʼun des plus grands employeurs du secteur financier sur le continent 
africain, avec quelque 25 000 employés à l é̓chelle du Groupe, desservant plus de 35 millions 
de clients dans le monde.  Opérant dans vingt pays en Afrique, ainsi quʼau Royaume-Uni, aux 
États-Unis d A̓mérique, en France et aux Émirats arabes unis, UBA fournit des services bancaires 
aux particuliers, aux entreprises commerciales, aux multinationales et aux organismes et institutions, 
encourage lʼinclusion financière, le tout au moyen dʼune technologie de pointe.


